
Khutba, 28.04.2023 
Den korrekte metode til etableringen af den 
lykkelige familie 

ٖٓ انَْ خَلَقَ لَكمُْ مِنْ انَْفسُِكمُْ ازَْوَاجاً لِتسَْكُـنُٖٓوا الِيَْهَا وَجَعَلَ   ﴿ وَمِنْ اٰياَتِه 

يَاتٍ لِقَوْمٍ يتَفَكََّرُونَ  ي ذٰلِكَ لََٰ  اِنَّ ف 
 ﴾ بيَْنكَمُْ مَوَدَّةً وَرَحْمَةًًؕ

 ِ ِ: كُنها مَعَ النهبيِ  ُ شَبَابًا لاَ نجَِدُ شَ  صلى الله عليه وسلم فَقَالَ عَبْدُ اللَّه  صلى الله عليه وسلم يْئاً، فَقَالَ لَنَا رَسُولُ اللَّه

جْ، فإَِنَّهُ أغََضُّ   » ياَ مَعْشَرَ الشَّباَبِ! مَنِ اسْتطََاعَ مِنْكمُُ الْباَءَةَ فلَْيتَزََوَّ

 « لِلْبصََرِ وَأحَْصَنُ لِلْفَرْجِ…

 
Kære muslimer! 
Ægteskabet, som er grundlaget for familien, har 
mange fordele for den enkelte og for samfundet. 
Først og fremmest er ægteskabet en kilde til fred 
og kærlighed mellem ægtefæller. Ægtefæller 
deler både deres religion og deres liv ved at 
fuldende hinanden gennem ægteskab. Faktisk 
siger vores livsguide Koranen: "Og blandt hans 
beviser er, at han har skabt ægtefæller af 
jeres egen art, og har plantet kærlighed og 
medfølelse mellem jer. Heri findes sandeligt 
beviser for folk, som tænker sig om.” Således 
er blevet erklæret, at der er meget gavn i 
ægteskabet. 
Ægteskabet beskytter også personen mod synder 
og forskellige onder. Denne beskyttelse kommer 
til udtryk med begrebet kyskhed i Koranen, og er 
blandt kendetegnene for de troende, der vil opnå 
frelse. Vores Profet صلى الله عليه وسلم var især optaget af unge 
menneskers ægteskabsliv og gav dem økonomisk 
og moralsk støtte. Han informerede os om, at 
ægteskab er en vigtig praksis, som er værd at 
respektere, med ordene: "Gift jer, bliv flere, for 
på dommedagen vil i gøre mig stolt med jeres 
antal." I en anden hadith sagde Profeten صلى الله عليه وسلم: "O 
unge! Lad dem blandt jer, der har råd til at 
gifte sig, blive gift. For at gifte sig er den 
bedste måde at beskytte øjnene mod haram 
og bevare kyskhed ...”, således erklærede han, 
at ægteskab også forhindrer mennesker i at falde 
i haram. 
 
Kære brødre! 
Etablering af et fredeligt og dydigt hjem er kun 
muligt med en korrekt og halal metode. Under 
navnet skik og tradition bør vi undgå praksis, der 
skader vores følelse af privatliv og sætter vores 
unge i økonomiske og moralske vanskeligheder. 
Både vores forlovelses- og bryllups 
arrangementer skal være beskedne og med 
omtanke, da vores arrangementer er en 

manifestation af vores oprigtighed over for vores 
religion. 
Vi bør ikke krænke Islams love og normer med 
undskyldningen om, at ‘’vi kun holder et bryllup 
én gang i livet’’. Vi bør støtte vores børn i at 
etablere et fredeligt hjem med den korrekte 
metode og gøre vores bedste for at lette 
ægteskabet. De unges tunge byrde med ægteskab 
fører på kort tid til uro i hjemmet. Unge 
mennesker, der forsøger at få et lykkeligt hjem 
og en fredelig familie, falder under en tung byrde 
på grund af nutidens ægteskab. Mange unge 
ryger endda i gæld for dette, hvormed de mister 
deres fred og ro og står over for økonomiske 
problemer. Vi bør ikke komplicere, men derimod 
lette de unges byrder på vejen til ægteskabet. 
Vores Profet صلى الله عليه وسلم påmindede os om de kriterier, vi 
skal følge med ordene: "Det bedste ægteskab er 
det nemmeste." Ved at gifte vores børn med 
nogen, der er troende, overholder islams regler, 
og forsøger at leve inden for islams rammer, 
beskytter vi dem begge fra at falde i haram, og 
samtidig opnår vi Allahs جل جلاله og vores Profets صلى الله عليه وسلم 
glæde ved at hjælpe dem ind et godt ægteskab. 
 
Kære unge brødre! 
Lad ikke din første prioritet ved valg af ægtefælle 
være rigdom, rang, stilling og verdslig skønhed, 
men derimod skønheden i tro og moral. Søg fred 
og lykke i oprigtighed, respekt og generøsitet, og 
ikke i forfængelighed og overdådighed. Gå ikke 
til ekstremer i arrangementer såsom forlovelser 
og bryllupper. Vær det rigtige eksempel for de 
fremtidige generationer. Glem ikke, at du har et 
ansvar over for din generation, ligesom at du har 
et ansvar over for din ægtefælle. I skal ofre stort 
for at jeres generationer kan leve et liv i 
overensstemmelse med Allahs جل جلاله befalinger. 
Samtidig skal du selv leve et liv efter disse 
befalinger. Må Allah جل جلاله beskytte os fra at være 
blandt dem, som overtræder Islams grænser, 
men derimod lade os være blandt dem, der 
bevæger sig inden for rammerne af halal, og 
blandt dem, der etablerer et fredeligt hjem med 
den korrekte metode.  
Jeg afslutter min prædiken med Ibrahim’s 
(Aleyhissalam) bøn: "O Allah, lad mig og mine 
efterkommere være blandt dem, der 
overholder bønnen. Allah, modtag min bøn." 
Amin! 


